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Protokół Nr II/2024 

z obrad II sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady II sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 5 lipca 2024 roku w sali 

nr 129 w siedzibie Starostwa Powiatowego w Suwałkach, przy ul. Świerkowej 60 

w Suwałkach. 

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Zbigniew Kleszczewski. Obrady rozpoczęły się o godz. 1300. 

 

Ad 1: Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otworzył obrady II sesji Rady Powiatu w Suwałkach.  

Przewodniczący Rady uprzejmie poinformował, że obrady sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, z informacjami dotyczącymi przetwarzania danych osobowych w zakresie 

transmitowania i utrwalania obrad Rady Powiatu w Suwałkach można zapoznać się przed 

wejściem na salę obrad, klauzula informacyjna znajduje się na drzwiach.   

Przewodniczący Rady powitał serdecznie wszystkich Radnych obecnych 

na dzisiejszych obradach oraz Szanownych gości, których wymienił z osobna, zgodnie 

z Listą zaproszonych Gości na obrady II Sesji Rady Powiatu w Suwałkach w dniu 5 lipca 

2024 roku (załącznik nr 1 do protokołu), a także osoby zgromadzone przed monitorami 

komputerów. 

Przewodniczący Rady, na podstawie listy obecności (Lista obecności Radnych 

na obradach II Sesji Rady Powiatu w Suwałkach w dniu 5 lipca 2024 roku – załącznik 

nr 2 do protokołu), stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 Radnych, co stanowi 

quorum, przy którym Rada Powiatu może podejmować prawomocne uchwały.    

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Marcinowi Górnemu.  

Radny Marcin Górny powitał serdecznie Pana Przewodniczącego, Pana Starostę, 

Radnych, Gości i poinformował, że w dniu 3 lipca 2024 roku został powołany Klub 

Radnych o nazwie „Trzecia Droga” i na tym posiedzeniu ustalili, że przez 2 i pół roku 

Przewodniczącym Klubu będzie on – Marcin Górny, kolejne 2 i pół roku kolega Marcin 

Halicki, a na Sekretarza powołali Pana Bielskiego, protokół i listę obecności chciałby 

przekazać dla Pana Przewodniczącego i to uczynił (kserokopia pisma z dn. 3.07.2024 r. –

– załącznik nr 3 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Zbigniew Kleszczewski stwierdził, że informacja została 

przyjęta i będzie zaprotokołowana. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 1 i przystąpił do realizacji punktu 

2 porządku obrad. 

 

Ad 2: Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 2 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że porządek obrad Państwo Radni otrzymali 

wraz z materiałami (Proponowany porządek obrad II sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

w dniu 5 lipca 2024 roku – załącznik nr 4 do protokołu).  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi, propozycje zmian 

do przedstawionego porządku obrad. Następnie stwierdził, że jeżeli nie ma, to 
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przystępują do głosowania, zapytał, kto jest za przyjęciem zaproponowanego porządku 

obrad, poprosił o podniesienie ręki i przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Następnie 

zapytał kto „się wstrzymał”, kto jest „przeciw”. Przewodniczący Rady podziękował. 

 

Głosowanie nad przyjęciem proponowanego porządku obrad za pomocą urządzenia 

do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła porządek obrad II sesji 

jednogłośnie, bez głosów przeciw i wstrzymujących się. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

6. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Suwałkach za rok 2023” i „Wykazem potrzeb w zakresie pomocy 

społecznej w Powiecie Suwalskim na rok 2025” oraz „Sprawozdaniem z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach jako organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej w Powiecie Suwalskim w roku 2023” i „Sprawozdaniem z realizacji 

Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Suwalskiego 

na lata  2021 – 2027 za rok sprawozdawczy 2023”.  

7. Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej”. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu właściwego do dokonywania czynności związanych z podróżami służbowymi 

w stosunku do Przewodniczącego Rady Powiatu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi kategorii drogi 

powiatowej poprzez wyłączenie z użytkowania. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu tej samej nieruchomości. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad.  
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Przewodniczący Rady zamknął punkt 2 i przystąpił do realizacji punktu 

3 porządku obrad. 

 

Ad 3: Przyjęcie protokołu z obrad I sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

 
Przewodniczący Rady otworzył punkt 3 porządku obrad sesji.  

Przewodniczący Rady przekazał, że protokół był wyłożony w Biurze Rady 

Powiatu do wglądu od dnia 2 lipca br., do dnia dzisiejszego nie wniesiono do niego 

uwag, zatem przystępują do głosowania – kto jest „za” przyjęciem protokołu z obrad 

I sesji Rady Powiatu, poprosił o podniesienie ręki i przyciśnięcie odpowiedniego 

przycisku, kto „się wstrzymał”, kto jest „przeciw”. 

Przewodniczący Rady podziękował. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad I sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła protokół z obrad 

I sesji Rady jednogłośnie – wszyscy głosowali „za”. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 3 i przystąpił do realizacji punktu 

4 porządku obrad. 

 

Ad 4: Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 4 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że „Sprawozdanie z działalności Zarządu 

Powiatu w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym” Państwo Radni otrzymali wraz 

z materiałami („Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie  

międzysesyjnym” – załącznik nr 7 do protokołu) oraz uzupełnienie Sprawozdania zostało 

Państwu przekazane dzisiaj, przed rozpoczęciem obrad, ponieważ Zarząd Powiatu odbył 

jeszcze posiedzenie w dniu 3 lipca br. („Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu 

w Suwałkach w okresie  międzysesyjnym (uzupełniające)” – załącznik nr 8 do protokołu). 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś pytania, uwagi do przedstawionego 

sprawozdania wraz z uzupełnieniem? Następnie stwierdził, że jeżeli nie ma, to 

przystępują do głosowania. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem Sprawozdania z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym i poprosił o podniesienie ręki 

i przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Następnie zapytał kto „się wstrzymał”, kto jest 

„przeciw”. Przewodniczący Rady podziękował. 
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Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła Sprawozdanie 

z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 i przystąpił do realizacji punktu 

5 porządku obrad. 

 

Ad 5: Interpelacje i zapytania radnych /składane w formie pisemnej/. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 5 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęła 

interpelacja ani też zapytanie radnego i zapytał, czy w tej chwili chciałby ktoś z Państwa 

Radnych złożyć interpelację, czy zapytanie. 

 

Radny Marcin Sebastian Halicki wystąpił z interpelacją i przekazał, że gdyby 

wiedział, że jeszcze tutaj było spotkanie 3 lipca odnośnie sprawozdania z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym, to też by tutaj w tej 

interpelacji dwóch ostatnich punktów nie złożył, bo chodzi o rozpatrzenie prośby Wójta 

Gminy Raczki odnośnie dróg będących niegdyś drogami powiatowymi, więc tutaj prosi 

tego nie brać pod uwagę w tej interpelacji, a to co poruszał na Komisji Polityki 

Społecznej jest tutaj zawarte, więc tylko chce złożyć na ręce Przewodniczącego tą 

interpelację.  

Przewodniczący Rady odebrał interpelację i podziękował. 

Starosta Witold Kowalewski poprosił o głos Przewodniczącego Rady i zwrócił się 

z prośbą do Radnego o wykreślenie tego punktu, parafowanie, bo będzie łatwiej po 

prostu.  

Radny Marcin Sebastian Halicki dokonał skreślenia i parafowania pisma. 

Starosta Witold Kowalewski podziękował Panu Radnemu i poinformował, że 

w terminie 14 dni zostanie udzielona odpowiedź, już Pan Dyrektor PCPR-u jest gotowy 

do tej odpowiedzi. 

Przewodniczący Rady podziękował, zamknął punkt 5 i otworzył punkt 6 oraz 

zadał pytanie, czy są jeszcze jakieś interpelacje i zapytania – nie było, więc przeszedł 

do punktu 6. 

 

Ad 6: Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z działalności Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2023” i „Wykazem potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej w Powiecie Suwalskim na rok 2025” oraz „Sprawozdaniem 

z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach jako 
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organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w Powiecie Suwalskim w roku 2023” 

i „Sprawozdaniem z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Suwalskiego na lata  2021 – 2027 za rok sprawozdawczy 

2023”.  

Przewodniczący Rady otworzył punkt 6 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższe Sprawozdania 

otrzymali wraz z materiałami (pismo znak: PCPR.I.013.5.2024 z dn. 25.04.2024 r. –

załącznik nr 10 do protokołu). Sprawozdania były przedmiotem posiedzenia Komisji 

Polityki Społecznej w dniu 3 lipca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionych 

Sprawozdań. 

Radny Sławomir Adam Bielski zwrócił się z zapytaniem: „Mam zapytanie, czy 

jest możliwość jak gdyby rozbudowy, rozwoju opieki nad osobami starszymi, 

społeczeństwo starzeje się w zastraszającym tempie, ilość samotnych w poszczególnych 

wsiach osób jest dużo, wiem, że jest przygotowywany ten program pomocy, niby gminy 

będą reprezentowały opiekę nad osobami starszymi, jesteśmy wykluczeni 

komunikacyjnie, jest bardzo słabe połączenie i praktycznie nigdzie nie można dostać się 

do miasta, musimy podjąć jakieś działania w sensie udzielania pomocy, czy komunikacji, 

żeby te społeczeństwo mogło dojechać do lekarzy, ewentualnie do ośrodków 

rehabilitacji, czy w tym kierunku będzie jakiś działania rozwojowe powiatu? Bo na dzień 

dzisiejszy, rok, dwa, trzy i w zastraszającym tempie, ja obserwuje tak po swoim regionie, 

że ulice, to jest ulica emerytów, gdzie dom w dom jest, mieszka jedna osoba”. 

Przewodniczący Rady podziękował i przekazał: „Jest Komisja Polityki 

Społecznej, Pan nie jest w tej Komisji, ale tutaj dyskusje nad takimi tematami trzeba by 

zacząć od Komisji po prostu, bo my musimy tutaj trzymać się jednak tego naszego 

harmonogramu i mamy teraz to, przedstawione zostały nam sprawozdania, które po 

prostu, albo przyjmujemy teraz, albo nie i my jesteśmy zobowiązani zapoznać się z tymi 

Sprawozdaniami. Czy jeszcze jakieś uwagi? A jeżeli chodzi o to, co będziemy robili 

w przyszłości, naprawdę to trzeba w Komisji, wniosek do Komisji. Myślę, że Komisja się 

tym zajmie, później my jako Rada będziemy mogli już w sposób przygotowany zająć się 

kwestią”. 

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi, jeżeli chodzi o merytoryczne uwagi 

do tych Sprawozdań – czy są jakieś? Następnie stwierdził, że jeżeli nie ma, to uważa, że 

powyższe Sprawozdania zostały przyjęte. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 i przystąpił do realizacji punktu 

7 porządku obrad. 

 

Ad 7: Zapoznanie się z „Oceną zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej”. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 7 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że Państwo Radni powyższy dokument otrzymali 

wraz z materiałami (pismo znak: PCPR.I.013.2.2024 z dn. 16.04.2024 r. – załącznik 

nr 11 do protokołu). Przedłożona „Ocena zasobów pomocy społecznej” była 

przedmiotem posiedzenia Komisji Polityki Społecznej w dniu 3 lipca br.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, uwagi do przedstawionego 

dokumentu. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że jeżeli nie ma, to uważa, że „Ocena zasobów 

pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej” 

została przyjęta. 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 7 i przystąpił do realizacji punktu 

8 porządku obrad.  

 

Ad 8: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego 

Rady Powiatu właściwego do dokonywania czynności związanych z podróżami 

służbowymi w stosunku do Przewodniczącego Rady Powiatu. 

 

 Przewodniczący Rady otworzył punkt 8 porządku obrad sesji. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz uzasadnienie 

Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 3 lipca br.   

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo – 

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Radny Rafał Konrad 

Bukowski przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały pozytywnie (uchwała Komisji – załącznik nr 12 do protokołu).  

 Przewodniczący Rady podziękował i poprosił Przewodniczącego Komisji 

Polityki Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Radny Wiesław Eugeniusz 

Pietrołaj przekazał, że Komisja Polityki Społecznej w dniu 3 lipca pozytywnie 

zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały (uchwała Komisji – załącznik nr 13 

do protokołu). 

 Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały – jeżeli są to prosi, jeżeli nie ma, to przystępują do głosowania. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego 

do dokonywania czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku 

do Przewodniczącego Rady Powiatu i poprosił o podniesienie ręki i przyciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Następnie zapytał kto jest „za”, kto jest „przeciw”, kto „się 

wstrzymał”. Przewodniczący Rady podziękował. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady 

Powiatu właściwego do dokonywania czynności związanych z podróżami służbowymi 

w stosunku do Przewodniczącego Rady Powiatu za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
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 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła uchwałę w sprawie 

wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego do dokonywania czynności 

związanych z podróżami służbowymi w stosunku do Przewodniczącego Rady Powiatu 

jednogłośnie. 

 Uchwała Nr II/18/2024 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 5 lipca 2024 r. 

w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu właściwego do dokonywania 

czynności związanych z podróżami służbowymi w stosunku do Przewodniczącego Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt 8 i przystąpił do realizacji punktu 

9 porządku obrad. 

 

Ad 9: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi 

kategorii drogi powiatowej poprzez wyłączenie z użytkowania. 

 

 Przewodniczący Rady otworzył punkt 9 porządku obrad sesji. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały opiniowany 

był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą w dniu 3 lipca br.   

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo –

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Radny Rafał Konrad 

Bukowski przekazał, że powyższy projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 

Finansowo – Gospodarczej (uchwała Komisji – załącznik nr 16 do protokołu).  

 Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały – jeżeli nie ma, nie widzi, to przystępują do głosowania. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi kategorii drogi powiatowej poprzez 

wyłączenie z użytkowania. Następnie poprosił o podniesienie ręki i przyciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Zapytał kto „się wstrzymał”, kto jest „przeciw”. 

Przewodniczący Rady podziękował. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi kategorii 

drogi powiatowej poprzez wyłączenie z użytkowania za pomocą urządzenia 

do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła uchwałę w sprawie 

pozbawienia odcinka drogi kategorii drogi powiatowej poprzez wyłączenie 

z użytkowania jednogłośnie. 
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 Uchwała Nr II/19/2024 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 5 lipca 2024 r. 

w sprawie pozbawienia odcinka drogi kategorii drogi powiatowej poprzez wyłączenie 

z użytkowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt 9 i przystąpił do realizacji punktu 

10 porządku obrad. 

 

Ad 10: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy najmu tej samej nieruchomości. 

  

 Przewodniczący Rady otworzył punkt 10 porządku obrad sesji. 

 Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz 

uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały opiniowany 

był przez Komisję Finansowo – Gospodarczą w dniu 3 lipca br.   

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo –

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Radny Rafał Konrad 

Bukowski przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały pozytywnie (uchwała Komisji – załącznik nr 19 do protokołu).  

 Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały – jeżeli nie ma, to przystępują do głosowania. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tej samej 

nieruchomości. Następnie poprosił o podniesienie ręki i przyciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. Zapytał kto „się wstrzymał”, kto jest „przeciw”. Przewodniczący Rady 

podziękował. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu tej samej nieruchomości za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tej samej nieruchomości 

jednogłośnie. 

 Uchwała Nr II/20/2024 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 5 lipca 2024 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu tej samej nieruchomości 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Rady zamknął punkt 10 i przystąpił do realizacji punktu 

11 porządku obrad. 
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Ad 11: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu 

na 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 11 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz uzasadnienie 

Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 3 lipca br.   

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo –

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Radny Rafał Konrad 

Bukowski przekazał, że powyższy projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię Komisji 

Finansowo – Gospodarczej (uchwała Komisji – załącznik nr 22 do protokołu).  

Przewodniczący Rady podziękował i poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Radny Wiesław Eugeniusz Pietrołaj 

przekazał, że Komisja Polityki Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt (uchwała 

Komisji – załącznik nr 23 do protokołu). 

Przewodniczący Rady podziękował. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania, uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały – jeżeli nie ma, to przystępują do głosowania. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok. Następnie poprosił 

o podniesienie ręki i przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Zapytał kto jest „za”, kto 

jest „przeciw”, kto „się wstrzymał”. Przewodniczący Rady podziękował. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 

rok za pomocą urządzenia do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu uchwałę w sprawie zmian 

w budżecie powiatu na rok 2024 przyjęła jednogłośnie.  

Uchwała Nr II/21/2024 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 5 lipca 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2024 rok stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 11 i przystąpił do realizacji punktu 

12 porządku obrad. 

 

Ad 12: Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027. 
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Przewodniczący Rady otworzył punkt 12 porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały oraz uzasadnienie 

Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Finansowo – Gospodarczą oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu 3 lipca br.   

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowo –

Gospodarczej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej Radny Rafał Konrad 

Bukowski przekazał, że Komisja Finansowo – Gospodarcza zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały pozytywnie (uchwała Komisji – załącznik nr 26 do protokołu).  

Przewodniczący Rady podziękował i poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji  w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Radny Wiesław Eugeniusz Pietrołaj 

przekazał, że Komisja Polityki Społecznej również pozytywnie zaopiniowała 

przedstawiony projekt uchwały (uchwała Komisji – załącznik nr 27 do protokołu). 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy są pytania, uwagi do projektu uchwały 

– jeżeli nie ma, to przystępują do głosowania. 

Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem proponowanego projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027 i poprosił o podniesienie ręki i przyciśnięcie 

odpowiedniego przycisku. Następnie zapytał kto jest „za”, kto „się wstrzymał”, kto jest 

„przeciw”. Przewodniczący Rady podziękował. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2024 – 2027 za pomocą 

urządzenia do głosowania: 

 

GŁOSOWAŁO: 15 

 

głosowało ZA:  15 

głosowało PRZECIW:  0 

WSTRZYMAŁO się:  0 

 

Imienny wykaz głosowań Radnych stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego 

na lata 2024 – 2027 jednogłośnie. 

Uchwała Nr II/22/2024 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 5 lipca 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2024 – 2027 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 i przystąpił do realizacji punktu 

13 porządku obrad. 

 

Ad 13: Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady otworzył punkt 13 porządku obrad sesji. 
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Przewodniczący Rady przypomniał, że wraz z materiałami otrzymali Państwo 

pismo Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, Departamentu Ochrony 

Zabytków, w którym Naczelnik Wydziału informuje, że Minister Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego udzielił Parafii Rzymskokatolickiej Niepokalanego Poczęcia Najświętszej 

Maryi Panny w Wigrach dotacji w wysokości 1.249.000 zł, przeznaczonej na pokrycie 

kosztów zadania pn. „Wigry, pokamedulski zespół klasztorny (1694 – 1745 r.): prace 

zabezpieczające odkrytych piwnic pod eremami tarasu dolnego”, całkowity koszt to 

1.304.267,86 zł (pismo znak: DOZ-WD.6530.195.2024 z 5.06.2024 r. – załącznik nr 30 

do protokołu).  
 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków.  

Radny Sławomir Adam Bielski zwrócił się do Przewodniczącego, że chce złożyć 

taki wniosek, żeby na Komisję Gospodarczą był zapraszany Pan Dyrektor powiatowego 

Zarządu Dróg Powiatowych.  

Starosta Witold Kowalewski odpowiedział Panu Radnemu, że sprawa załatwiona, 

będzie zaproszony i zwrócił się do Dyrektora ze słowami, że może czuć się Pan 

zaproszony. 

Przewodniczący Rady podziękował i przekazał, że Pan Starosta od razu 

pozytywnie załatwił sprawę.  

Przewodniczący Rady poprosił o dalsze zgłaszanie. 

Radny Marcin Sebastian Halicki zwrócił się do Pana Przewodniczącego: „Mam 

prośbę, jeżeli byłyby te spotkania jeszcze tak przy komisjach tych, zaraz bezpośrednio 

przed sesją Rady Powiatu, to żeby to do nas, jeżeli jest taka możliwość, te uzupełnienia 

wpływały też drogą elektroniczną i plus, no chcielibyśmy, żeby dokumentacja ta, która 

wpływa do nas drogą pocztową, zwykłej poczty, też wpływała do nas elektronicznie, 

jeżeli jest taka możliwość oczywiście”.      

Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o głos. 

Starosta Witold Kowalewski odpowiedział: „Panie Przewodniczący, Szanowni 

Państwo Radni, Szanowni Państwo, nie ma problemu, jeśli chodzi o formę elektroniczną, 

natomiast to to dzisiejsze uzupełnienie, powiem tak – Zarząd obradował, jeszcze będzie 

obradował po sesji, ponieważ zmiany w budżecie musimy uwzględnić i musimy 

przeznaczyć nieruchomość o powierzchni 14 m2 do wydzierżawienia i tutaj bardzo 

dziękuję całej Radzie za przyjęcie tego Sprawozdania, nie musieliśmy dzisiaj tego 

głosować. Były na poprzednich sesjach, poprzedniej kadencji, że informacja była 

przekazywana, natomiast przyjęcie Sprawozdania było na kolejnej sesji, także jak 

Państwo życzą, także to nie ma problemu”. 

Radny Marcin Sebastian Halicki przekazał, że chodzi tylko o to, żeby nie składać 

po prostu interpelacji nie wiedząc o tym, tak jak dzisiaj.  

Przewodniczący Rady przekazał, że jeżeli chodzi o sprawy techniczne obsługi 

Radnych, to mogą po sesji takie szczegóły ustalić jeszcze i wyraził myśl, że nie jest to 

przedmiotem akurat. 

Starosta Witold Kowalewski wyraził prośbę, aby z Biurem Rady Powiatu, nie ma 

problemu, wszystko do załatwienia. 

Radny Marcin Górny przekazał, że ma jeszcze dwa pytania: „Pierwsze chodzi 

o dożynki w Dowspudzie, czy są planowane, będą organizowane? Dlatego pytanie wiąże 

się z tym, że dwie firmy do mnie zgłosiły się, że by chciały się wystawić, no i jakiś tam 

wiadomo sponsoring by był i bym prosił, żeby jak najszybciej na stronie internetowej 

ogłosić to, żeby mogły się one tam zorganizować. A druga kwestia to odnośnie chodzi 
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żwirowania dróg powiatowych po tym rajdzie. Ja miałem wczoraj gorącą linię siebie, 

więc jeździłem przed rajdem, bezpośrednio po rajdzie i wczoraj o dwudziestej też się 

przejechałem z jednym z sołtysów, jak te drogi wyglądają, więc dzisiaj rozmawiałem też 

z Panem Dyrektorem. Część dróg, która już została zakończona, moim zdaniem 

i zdaniem sołtysa jest OK, czyli jest doprowadzona do porządku, natomiast tutaj Pan 

Dyrektor mówił o jednej drodze, która będzie tylko puszczona w cudzysłowiu równarka 

odnośnie Czarne – Białe Jeziorki do granicy województwa, no tutaj ma być w ogóle nie 

żwirowane, a są trzy punkty newralgiczne, że w jedną dziurę to cały samochód tam żwiru 

się zmieści, więc bym prosił, żeby ja rozumiem, że nie będziemy tam żwirować to 

konkretnie, ale te newralgiczne punkty, żeby były jednak tam podżwirowane. Dziękuję 

bardzo”.   

Starosta Witold Kowalewski przekazał, że postara się Panu Radnemu 

odpowiedzieć: „Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, jeśli chodzi o dożynki, więc 

zmierzamy w kierunku organizacji dożynek, sprawa wygląda w ten sposób, że zapadły 

pewne ustalenia już, 1 września o godzinie 1100 rozpoczynamy. Jeśli chodzi 

o wystawców, jak najbardziej tu Pan Naczelnik Żukowski chętnie przyjmie wszystkich 

wystawców, jeśli będzie jakiś sponsoring, chętnie też przytulimy ten grosz, także 

zapraszam już wszystkich 1 września na dożynki powiatowe, ponieważ kolejna sesja 

będzie we wrześniu, ale kiedy trudno powiedzieć, pewnie, pewnie w drugiej połowie 

września, jeśli nie będzie nic nadzwyczajnego. Jeśli chodzi o to żwirowanie i ten rajd, 

który odbył się w piątek, w sobotę na terenach, na terenie powiatu suwalskiego, 

na drogach gminy Przerośl, Filipów, powiem tak – ostatni raz udostępniamy te drogi tym 

organizatorom, czyli Polski Związek Motorowy. Seria takich różnego rodzaju kłopotów 

z tym związanych, mianowicie skarżą się ludzie, że utrudniony dojazd do posesji, odbiór 

mleka i szereg, szereg innych, wtedy ten rajd, ci kierowcy stają się najważniejsi, 

mieszkańcy schodzą na plan dalszy, a dla nas mieszkańcy są najważniejsi, właśnie 

mieszkańcy, oni nas wybrali, my ich reprezentujemy, powinniśmy o nich dbać, A miałem 

przykre doświadczenia w latach wcześniejszych, bardzo długo zastanawiałem się, czy 

w ogóle pozwolić im na te dogi wejść, usilnie prosili, bo ten rajd powinien się odbyć, 

a jeszcze dodatkowo czytam teraz takie komentarze po tym wypadku pod Gołdapią, 

gdzie człowiek uczestniczył w tym wypadku, potem po wyjściu ze szpitala zmarł i też 

takie komentarze pod adresem samorządu gołdapskiego tutaj, że gdyby tego nie było, to 

pewnie ten człowiek by żył. Wszystko formalnie to grało, zgody były, natomiast, no 

człowiek odszedł na tamten świat. Jeśli chodzi o te podsypywanie dróg, postaramy się to 

załatwić tak, żeby to wszystko grało. Jeśli są trzy dziury, trzy wywrotki, to zasypiemy, 

jeśli pięć, to też damy radę. Nie ma sprawy, tutaj też musi to grać, ludzie nie mogą 

cierpieć, nasi ludzie za fanaberie takich przyjezdnych, prawda. Jeszcze dodatkowo no 

takie zniszczenia, zniszczenia na naszych drogach wyremontowanych, ponieważ bardzo 

dużo kibiców przyjechało z całego świata. Ja w tym roku nie byłem, bo nie mogłem i nie 

chciałem zresztą, ale widziałem to, jak to było kilka lat temu na terenie gminy Wiżajny. 

Z całego świata: Estonia, Łotwa, Litwa i z Egiptu nawet byli i ci, którzy przyjeżdżają 

na ten rajd kibicować, zajmują te pola, łąki, góry bez pytania właścicieli o zgodę, też 

dochodzi do konfliktów, czasami do takich sytuacji bardzo przykrych. Była taka sytuacja, 

że potraktowano go i człowiek potem no bardzo sfatygowany był, także takie sytuacje też 

miały miejsce i my tego po prostu nie chcemy, a dodatkowo ci, którzy tutaj przyjeżdżają, 

niszczą bardzo nasze drogi wyremontowane. Ja objechałem tutaj, między innymi 

w Czostkowie, droga wyremontowana, biorą pobocze nie wiadomo po co, te kruszywo, 

które zostało umieszczone na poboczu, które zostało utwardzone, na środku drogi, 
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musimy to teraz przywracać do stanu pierwotnego i to nam jest po prosu zbędne. Nasi 

mieszkańcy tą drogę starają się szanować, chociaż nie wszyscy, niektórzy też tak jadą, 

żeby na zakręcie wyrzucać te kruszywo. Ale teraz no właśnie, a ten rozgłos, to jest 

bardzo wątpliwy, bardzo, gdzieś tam ktoś wspomniał, że odcinek taki Czarne tam i tak 

dalej, także bardzo znikome. Jeśli chodzi jeszcze teraz do interpelacji Pana Radnego 

Marcina Halickiego, ja tu to powiedziałem, że Dyrektor PCPR-u jest gotowy 

do odpowiedzi, nie tylko ja widzę, zapowiedź tej interpelacji na końcu została 

rozszerzona. Dziękuję bardzo, to tyle, gdy były jakieś pytania, to bardzo proszę”.   

Przewodniczący Rady podziękował i zapytał, czy są jeszcze jakieś zapytania. 

Następnie stwierdził, że jeżeli nie ma wniosków i oświadczeń, to zamyka punkt 13 

i przystępuje do realizacji punktu 14 porządku obrad. 

 
Ad 14: Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady zamknął obrady II sesji Rady Powiatu w Suwałkach, 

podziękował Wysokiej Radzie, podziękował Szanownym Gościom za uczestnictwo 

w obradach dzisiejszej sesji.  

 

Obrady zakończyły się o godz. 1340. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

                                                                                                                                                                                                  

 
                                                                       Przewodniczący Rady 

                                                                                     /-/ Zbigniew Kleszczewski  
 

 

 

Protokołowała: 

 
I N S P E K T O R 

  Ewa Krzyżewska 

 


